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Komisja Odpowiedzialności Konstytucyjnej (nr 1)
17 listopada 2011 r.
Komisja Odpowiedzialności Konstytucyjnej, obradująca pod przewodnictwem 
Wicemarszałka Sejmu RP Eugeniusza Grzeszczaka, oraz posła Andrzeja 
Halickiego (PO), przewodniczącego Komisji, dokonała: 

– wyboru prezydium Komisji.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Ewa Tempska-Jaczyńska – wicedyrektor 
Biura Komisji Sejmowych oraz Beata Maciak, Wioletta Więciorkowska – z sekretariatu Komisji 
w Biurze Komisji Sejmowych.

Wicemarszałek Sejmu Eugeniusz Grzeszczak:
Przepraszamy za opóźnienie, ale sala była zajęta, przedłużyła swoje obrady Komisja 
Sportu i Turystyki. W tej chwili mogę otworzyć, zwołane przez Marszałka Sejmu, na 
podstawie art. 20 ust. 2 regulaminu Sejmu, pierwsze posiedzenie Komisji Odpowiedzial-
ności Konstytucyjnej. 

Porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje wybór prezydium Komisji, a więc 
przewodniczącego oraz zastępców przewodniczącego. Zgodnie z art. 163a regulaminu 
Sejmu, uchwały Komisji zapadają większością głosów w obecności co najmniej 1/3 liczby 
członków Komisji.

Na podstawie listy obecności członków Komisji stwierdzam kworum.
Przypominam także, że Komisja – na podstawie art. 20 ust. 3 regulaminu Sejmu 

– powołuje i odwołuje członków prezydium w głosowaniu jawnym, większością głosów. 
Głosowanie jawne odbywa się przez podniesienie ręki i obliczenie głosów przez sekreta-
rzy Komisji. Głosowanie przeprowadzimy według zasady: kto jest za, kto jest przeciw, 
kto się wstrzymał od głosu. Wybór zostanie dokonany, jeżeli kandydat na daną funkcję 
uzyska zwykłą większość głosów, tzn. więcej głosów „za” niż głosów przeciwnych. Głosy 
wstrzymujące się nie są brane pod uwagę.

Przystępując do wyboru przewodniczącego Komisji, zwracam uwagę, że w przypadku 
zgłoszenia większej liczby kandydatów uzyskanie przez pierwszego w kolejności kan-
dydata zwykłej większości głosów spowoduje jego wybór na przewodniczącego komisji 
i głosowanie na pozostałe kandydatury będzie bezprzedmiotowe. Czy powyższe zasady 
głosowania i wynikające z nich konsekwencje dla wszystkich pań i panów posłów są ja-
sne? Skoro nikt nie zgłasza żadnych wątpliwości, proszę o zgłaszanie kandydatów na 
przewodniczącego Komisji. Proszę bardzo, panie pośle.

Poseł Robert Kropiwnicki (PO):
Chciałem zgłosić kandydaturę doświadczonego parlamentarzysty, pana posła Andrzeja 
Halickiego.

Wicemarszałek Sejmu Eugeniusz Grzeszczak:
Czy pan poseł Andrzej Halicki wyraża zgodę na kandydowanie?

Poseł Andrzej Halicki (PO):
Tak.

Wicemarszałek Sejmu Eugeniusz Grzeszczak:
Dziękuję bardzo. Czy są inne zgłoszenia? Nie słyszę. Zgłoszona została tylko jedna kan-
dydatura na funkcję przewodniczącego Komisji, pana posła Andrzeja Halickiego. Przy-
stąpimy zatem do głosowania.

Kto jest za wyborem na funkcję przewodniczącego Komisji pana posła Andrzeja Ha-
lickiego? (12) Kto jest przeciw? (0) Kto się wstrzymał? (0)



4                     i.k.

PEŁNY ZAPIS PRZEBIEGU POSIEDZENIA:  
KOMISJA ODPOWIEDZIALNOŚCI KONSTYTUCYJNEJ (NR 1)

Stwierdzam, że przewodniczącym Komisji został wybrany jednogłośnie pan poseł 
Andrzej Halicki. Serdecznie gratuluję i zapraszam pana przewodniczącego do stołu pre-
zydialnego.

Panie przewodniczący, panie i panowie posłowie, przystąpimy obecnie do wyboru za-
stępców przewodniczącego Komisji. Zgodnie z ustaleniami przedstawicieli klubów posel-
skich i parlamentarnych oraz Konwentu Seniorów z dnia 14 i 17 listopada br., Komisję 
Odpowiedzialności Konstytucyjnej uznano za komisję małą. W związku z powyższym 
jest propozycja, aby wybrać trzech zastępców przewodniczącego. Czy jest w tej sprawie 
jakiś sprzeciw, czy jakiś głos? Nie słyszę.

Przystąpimy zatem do zgłaszania kandydatur na wiceprzewodniczących Komisji. 
Proszę uprzejmie, pan przewodniczący.

Poseł Andrzej Halicki (PO):
Muszę powiedzieć, że jest mały kłopot. Wynika on przede wszystkim z tego… Przepra-
szam, w pierwszym zdaniu chciałbym podziękować za zaufanie i mam nadzieję, że się 
ze swojej roli będę wywiązywał zgodnie z oczekiwaniami, więc winien jestem państwu 
posłuszeństwo, dyscyplinę i zwięzłość przede wszystkim. 

To zdanie wyjaśniające dotyczy liczby kandydatów na stanowisko wiceprzewodniczą-
cego, albowiem Konwent rzeczywiście przyjął tę zasadę, iż powinno być w tej Komisji 
trzech wiceprzewodniczących. Przewodniczący klubów doszli do porozumienia w spra-
wie kandydatów w kolejnych komisjach i w tej Komisji, zgodnie z parytetem, zgodnie 
z wszelkimi ustaleniami co do składu wszystkich komisji, został zgłoszony tylko jeden 
kandydat i to jeszcze z nieobecnego na dzisiejszym posiedzeniu klubu.

W związku z tym jesteśmy w kłopocie, w małym kłopocie, bo gdyby była taka sytu-
acja, że zgodzimy się wszyscy co do tego, że – myślę, że nie będzie kłopotu z wysunięciem 
przynajmniej dwóch kandydatur, a klub, o którym mówię, to Solidarna Polska – byłby 
to wakat, który uzupełnilibyśmy na kolejnym posiedzeniu. Myślę, że moglibyśmy jak 
gdyby wejść w ten tryb zgodnie ze zgłoszeniem przewodniczących klubów. To spotkanie 
odbyło się przed chwilą, pół godziny temu i obecni tam przewodniczący zgłosili dwie 
kandydatury, czyli dwa kluby zgłosiły chęć udziału w prezydium. Jest to Platforma 
Obywatelska oraz Prawo i Sprawiedliwość. Zgodnie z tą zasadą najpierw chciałbym 
mieć państwa akceptację, te trzy miejsca wypełniłbym w ten sposób, to moglibyśmy 
przystąpić do wyboru już konkretnych osób.

Czy jest sprzeciw wobec takiego trybu? Czyli dziś wybralibyśmy dwie osoby, a ten 
trzeci byłby wakat zgodnie z tym ustaleniem przewodniczących.

Wicemarszałek Sejmu Eugeniusz Grzeszczak:
Pan przewodniczący Zych, proszę bardzo.

Poseł Józef Zych (PSL):
Panie marszałku, panie przewodniczący, otóż dotychczas, w poprzedniej kadencji prze-
wodniczyłem Komisji Odpowiedzialności Konstytucyjnej i pomimo wcześniejszych usta-
leń, że będzie trzech wiceprzewodniczących, w czasie prac Komisji dokonaliśmy wyboru 
czwartego. Chodziło o to, żeby prezydium tej Komisji zyskało pełną reprezentację i nie 
było żadnego sprzeciwu. Dziękuję.

Wicemarszałek Sejmu Eugeniusz Grzeszczak:
Komisja ma takie prawo, to jest oczywiście możliwe. Proszę bardzo, pan poseł Duda.

Poseł Andrzej Duda (PiS):
Panie marszałku, panie przewodniczący, rozumiem, że problem polega na tym, czy 
w ogóle dzisiaj wybieramy wiceprzewodniczących w sytuacji, kiedy nie ma jednego klu-
bu. Tak? Czy ja dobrze to rozumiem?

Poseł Andrzej Halicki (PO):
Szersza formuła zgody, dlatego że – pierwsza rzecz – oczywiście nie można wybrać kogoś 
pod jego nieobecność, to pierwsza kwestia. Druga to taka, czy zgodnie z tą drugą decyzją 
szefów klubów, która jest dopełnieniem pełnego prezydium, czyli liczby, którą ustalił 
Konwent, możemy dopełnić przedstawicielami tych klubów, które po prostu zgłosiły 
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swój udział. Rozszerzyłbym tę formułę o wniosek pana marszałka Zycha i rzeczywiście 
przyjął czterech wiceprzewodniczących, czyli pięcioosobowy skład prezydium. Jeżeli 
przyjęlibyśmy takie rozwiązanie, nie sądzę, aby którykolwiek z klubów wnosił protest. 
Ale to musielibyśmy przegłosować.

Wicemarszałek Sejmu Eugeniusz Grzeszczak:
Panie przewodniczący, rozumiem, że jest formalny wniosek o zwiększenie liczby wiceprze-
wodniczących do czterech osób. To musimy formalnie… to ustalenie liczby zastępców.

Poseł Andrzej Halicki (PO):
Czyli niniejszym wniosek formalny, przepraszam, przejmę… a nie…

Wicemarszałek Sejmu Eugeniusz Grzeszczak:
Pan przewodniczący zgłasza formalny wniosek o poszerzenie prezydium, o ustalenie 
liczby czterech zastępców. 

Kto z pań i panów posłów jest tym wnioskiem? (9) Kto jest przeciwny? (0) Kto się 
wstrzymał? (0)

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. Wybierać będziemy czterech zastępców.

Poseł Andrzej Halicki (PO):
Jeżeli mogę kontynuować w takim razie i zarekomendować przede wszystkim pana mar-
szałka Zycha, przewodniczącego Komisji z wielkim doświadczeniem, byłbym wdzięczny 
za przyjęcie tej propozycji.

Wicemarszałek Sejmu Eugeniusz Grzeszczak:
Czy pan marszałek Józef Zych wyraża zgodę? Dziękuję bardzo.

Poseł Andrzej Halicki (PO):
Andrzeja Dudę reprezentującego Prawo i Sprawiedliwość, jeżeli mógłbym prosić.

Wicemarszałek Sejmu Eugeniusz Grzeszczak:
Czy pan poseł Andrzej Duda wyraża zgodę na kandydowanie?

Poseł Andrzej Duda (PiS):
Tak, dziękuję bardzo, wyrażam zgodę.

Poseł Andrzej Halicki (PO):
Również członka tej Komisji poprzedniej kadencji, Roberta Kropiwnickiego, jeżeli mógł-
bym prosić o zgodę.

Poseł Robert Kropiwnicki (PO):
Wyrażam zgodę.

Poseł Andrzej Halicki (PO):
To Platforma Obywatelska. Musimy głosować łącznie.

Wicemarszałek Sejmu Eugeniusz Grzeszczak:
Tak, jest mniej kandydatów niż miejsc, jedno będzie wakowało, czyli w głosowaniu łącz-
nym.

Kto jest za tym, aby pan marszałek Józef Zych, pan poseł Andrzej Duda i pan poseł 
Robert Kropiwnicki byli wiceprzewodniczącymi Komisji? (12) Kto jest przeciwny? (0) 
Kto się wstrzymał? (0)

Jednogłośnie. Informuję, że zastępcami przewodniczącego Komisji zostali: pan mar-
szałek Józef Zych, pan poseł Andrzej Duda i pan poseł Robert Kropiwnicki. Serdecznie 
gratuluję. Moja rola została wypełniona.

Przewodniczący poseł Andrzej Halicki (PO):
Dziękuję. Zapraszam panów. Miał być parytet, ktoś musi wziąć na siebie trudną rolę. 
Zapraszam.

W takim razie, ponieważ zobowiązałem się do zwięzłości, informuję, że to miejsce wa-
kujące jest o tyle istotne, że zgłoszony był pan poseł Arkadiusz Mularczyk, a nie jest on 
w ogóle w składzie Komisji, więc ja sądzę, że musimy wyjaśnić tę sprawę. Tym niemniej 
miejsce dla Solidarnej Polski na następnym posiedzeniu uzupełnimy zgodnie z zasadą, 
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z regulaminem, z tym zobowiązaniem. Nie mogę podać daty następnego posiedzenia, 
chociaż pewnie 8 lub 9 grudnia spotkamy się ponownie. Na razie serdecznie państwu 
dziękuję. Miłego popołudnia. Dziękuję, panie marszałku.


